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ÊPS e x p l o r a t o i r overleg directeuren o u l t u r e l e samenwerking. 

Het bovengenoemde overleg leidde t o t de navolgende stellingnamen 

1. Sr kon van een zekere c u l t u r e l e i d e n t i t e i t van Europa ge

sproken worden, d ie z ich echter kenmerkte door een grote 

d i v e r s i t e i t . A l werd die d i v e r s i t e i t minder d u i d e l i j k gevoeld 

i n veraf gelegen gebieden a ls b i j v . Zuid-Oost-Azie en Z u i d -

Amerika, d i t was toch geen aanleiding om reeds i n d i t stadium 

meer gecoördineerd o f gezamenlijk optreden i n die gebieden 

t e b e p l e i t e n . 

B e l g i ë , I e r l a n d , Denemarken en Nederland toonden zich geen 

voorstanders van het i n s t i t u t i o n a l i s e r e n van het overleg op 

de posten tussen c u l t u r e l e vertegenwoordigers. Daarentegen 

werd het algemeen n u t t i g geacht dat de negen elkaar zouden 

informeren over hun c u l t u r e l e p o l i t i e k . 

D i t betekende n i e t dat er een vast systeem van vergaderingen 

moest worden vastgelegd. Veeleer diende gedacht te worden 

aan een vergadering i n een der hoofdsteden, indien zioh een 

thema, waarover wederzijdse v o o r l i o h t i n g en consultatie n u t t i g 

werd geacht, zou voordoen. Waar de interne organisatie van de 

negen v e r s c h i l l e n d was, zou een derge l i jke vergadering n i e t 

noodzakel i jkerwijs de directeuren van c u l t u r e l e samenwerking 

bijeenbrengen* 

2 . Als een d e r g e l i j k thema waarover wederzijdse v o o r l i c h t i n g 

n u t t i g zou z i j n , werd de deelname aan het Amerikaanse 2 0 0 - j a r i g 

bestaan genoemd» Daarom werd aanbevolen dat terzake i n septem

ber a«s« een vergadering wordt belegd. 

Ruim aandacht werd besteed aan de mogelijkheid van een gezamen

l i j k e Europese presentat ie , doch zowel voorbereidingst i jd 

a ls kosten werden p r o h i b i t i e f geacht. 

Ten aanzien van de coördinatie der negen i n internationale 

organisaties werd een onderscheid naar organisatie gemaakt. 

— Voor — 
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Voor de UNESCO *m consultatie nuttig geacht met a l s voorbeeld 
de ÜNESCO^onferentie i n Helsinki, die bepaald wel resultaten 
had opgeleverd. Daarnaast was regelmatig contact tussen UNESCO-
vertegenwoordigers i n P a r i j s reeds gebruik. 
Men realiseerde z i c h dat politieke consultatie der 9 soms 
moeilijk zou z i j n en ook wel nadelen had (blokvorming), doch 
meende dat de voordelen de nadelen overtreffen. Niet aldus 
M | de Raad van Europa,daar werd uitdrukkelijk gewaarschuwd 
tegen blokvorming der % De consultatie der 9 aldaar diende zeer 
voorzichtig behandeld t e worden» 
7 o o r h e t Bureau international des Expositions werd daarentegen 
voorafgaande consultatie e^T^P^T^tUg geacht, omdat men 
daar meermalen geconfronteerd wordt i n het bijzonder b i j ver
kiezingen met een du i d e l i j k blok van de Oosteuropeanen, waardoor 
het gevaar van v e r l i e s van ze t e l s i n belangrijke commissies 
dreigto 

Het Nederlands voorstel binnen de 9 een gelegenheid te openen 
voor vertegenwoordigers van t e l e v i s i e en radiostations om eens 
b i j elkaar te komen teneinde na te gaan of er wellicht i n onder
l i n g overleg een programma t e r wederzijdse voorlichting van de 
burgers der 9 ovarelkaars omstandigheden en intenties werd posi
t i e f ontvangen. E r z a l worden nagegaan hoe zulks verder zou 
kunnen worden verwezenlijkt© 
In d i t verband merkte de Fransman nog op dat het opviel dat 
tegenover de grote goederenstroom tussen de partners onderling, 
er slechts een zo beperkte stroom van intellectuele uitwisseling 
plaatsvond. Dit was een probleem dat slechts geconstateerd werd, 
doch waarvoor men niet direct een oplossing zag. 


